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Årsmøtet	ble	holdt	på	Sør-Fåvang	grendehus	23.	mars	med	15	frammøtte	
medlemmer.	I	juli	ble	det	holdt	informasjonsmøte	med	19	frammøtte	om	
finansiering	av	akutt	tilsyn	og	bruk	av	kadaverhund	med	NSG	og	Norske	
kadaverhunder.	Det	har	vært	avholdt	2	styremøter	i	løpet	av	året.	Leder	har	
deltatt	på	regionmøte	med	Fylkesmannen	om	rovvilt,	leder	og	et	styremedlem	
har	deltatt	på	beitelagsmøte	med	landbrukskontoret,	leder	og	et	styremedlem	
har	deltatt	på	møter	for	revisjon	av	beitebruksplan	i	Ringebu	kommune.		
	
Kommunikasjon	til	lagets	medlemmer	skjer	på	sms,	email	og	lagets	hjemmeside.	
I	2017	ble	det	også	forsøkt	å	bruke	en	lukket	facebook-gruppe	noe	som	er	greit	
for	uformell	og	mindre	viktig	kommunikasjon,	men	uegnet	for	dokumentasjon.	Vi	
forsøker	å	samle	all	relevant	informasjon	på	hjemmesida	for	å	gjøre	den	lett	
tilgjengelig.	Si	gjerne	fra	hvis	det	er	mer	som	burde	vært	lagt	ut	der.		
	
Beitesesongen	
	
Beitesesongen	begynte	tidlig	og	de	første	dyra	ble	sluppet	allerede	i	begynnelsen	
av	juni.	Men	allerede	før	alle	dyr	var	sluppet	på	utmark,	mot	slutten	av	juni,	kom	
ulveangrepet	i	Samtjønna,	etterfulgt	av	flere	bjørneangrep	i	juli	og	aug/sept.	I	
tillegg	til	gjeterens	tilsyn,	gikk	lagets	26	medlemmer	213	dager	tilsyn.	Det	
egentlige	tallet	bør	være	en	del	høyere,	og	vi	må	bli	flinkere	til	å	dokumentere	
tilsyn	enten	i	boka	eller	på	sms	(ikke	på	facebook).	I	forhold	til	rovviltsituasjonen	
er	vi	helt	nødt	til	å	kunne	dokumentere	at	vi	har	mye	tilsyn	med	dyra.	
	
Vær	og	rovdyr	var	noen	av	faktorene	som	gjorde	at	sanken	ble	mer	utfordrende	
enn	vanlig,	og	det	ble	en	god	del	ettersank.	Til	sammen	ble	det	utført	303	
sankedager,	ca.	10%	mindre	enn	året	før.	
	
Takket	være	vår	fantastiske	gjeter	gikk	fe-sommeren,	inkludert	fe-sank,	også	i	år	
veldig	greit,	selv	om	fe-sanken	og	saue-sanken	i	Samtjønna	endte	på	samme	dag.		
	
Gjeter	
	
Bård	Valberg	Nordrum	var	ansatt	som	vår	gjeter	i	beitesesongen	og	gjorde	også	i	
år	en	svært	god	jobb.	Vi	kommer	til	å	savne	Bård	som	nå	har	levert	inn	sin	
oppsigelse.	



Sau	
	
År	 2017	 2016	 2015	 2014	 2013	 2012	 2011	 2010	
Slept	
totalt	

5079	 4856	 4513	 4475	 4423	 4338	 4606	 4399	

Søyer	 1883	 1787	 1705	 1670	 1648	 1641	 1750	 1661	
Lam	 3196	 3069	 2808	 2805	 2775	 2697	 2856	 2738	
Tapt	
totalt	

291	 137	 158	 119	 147	 162	 161	 276	

Søyer	 73	 34	 55	 51	 41	 72	 52	 93	
Lam	 218	 86	 103	 68	 106	 90	 109	 183	
Taps-%	 5,73	 2,82	 3,50	 2,66	 3,32	 3,73	 3,50	 6,27	
	
	
Storfe	
	
År	 2017	 2016	 2015	 2014	 2013	
Slept		 149	 131	 163	 139	 210	
Sanket	 149	 131	 163	 138	 209	
	
	
Rovdyr	
	
Det	ble	en	lang	og	tung	beitesesong	i	år.	De	første	dyra	ble	sluppet	på	beite	helt	
først	i	juni.	Men	allerede	før	all	sauen	var	sluppet,	kom	det	første	
rovdyrangrepet.	24.	juni	slo	ulven	til,	og	dermed	fulgte	en	intensiv	uke	med	
leting	etter	skadde	lam.	Det	ble	funnet	41	lam	med	ulveskader,	som	måtte	
avlives,	i	løpet	av	de	første	dagene,	kun	ett	lam	ble	funnet	dødt.	Den	12.	juli	kom	
det	melding	om	at	tre	søyer	var	avlivet	etter	bjørneangrep	på	Gåla,	og	14.	juli	ble	
det	funnet	ei	søye	med	bjørneskader,	som	måtte	avlives,	i	Samdalen.	Det	ble	søkt	
med	kadaverhund	uten	å	finne	flere	skader.	21.-22.	juli	ble	det	funnet	flere	
kadaver	tatt	av	bjørn	i	Samdalen,	samt	et	lam	tatt	av	bjørn	i	Tromsdalen.	24.	
august	ble	det	funnet	ei	søye	tatt	av	bjørn	ved	Lyngkampen.	Første	helga	i	
sanken	ble	det	funnet	flere	kadaver	med	bjørneskader	i	Saubulia/Eldådalen,	og	
13.	september	ble	ei	søye	med	ferske	bjørneskader	avlivet	ved	Glømmevollan.	
Tapstallene	for	sau	varierer	mellom	0,57%	og	19,10%,	per	besetning,	og	alle	
med	mer	enn	10%	må	regne	med	å	få	rutinemessig	besøk	av	Mattilsynet	utover	
våren.	
	
Under	TILSYN->ROVVILT	på	lagets	hjemmeside	ligger	det	informasjon	om	
rovviltkontakter,	prosedyre	ved	mistanke	om	rovviltskade.	Noter	koordinater,	ta	
bilde	og	kontakt	SNO.	Det	er	veldig	viktig	at	styret	får	beskjed.	Styret	søker	
eventuelt	om	skadefellingstillatelse.	
	
Det	er	veldig	viktig	at	alle	sender	sms	til	Hege	om	slepte	dyr	samme	dag	som	de	
slippes.	Spesielt	i	disse	rovdyrtider	må	vi	ha	oversikt	over	antall	dyr	vi	har	på	
utmarksbeite	til	enhver	tid.	Dokumentasjon	blir	som	alle	vet	også	stadig	
viktigere,	og	vi	er	nødt	til	å	ha	dette	i	orden.	



	
Saltsteinsavlesere	
	
Vi	hadde	også	i	år	en	kombinasjonen	av	saltsteinsavlesere	og	enveisporter	på	
ettersank,	med	varierende	suksess.	Vi	hadde	i	år	4	saltsteinsavlesere	plassert	i	
henholdsvis	Samtjønna,	Eldåbua,	Torsgardshøgda	og	Fremre	Trolldalen,	med	
enveisporter	i	Samtjønna	og	Samdalsenden.	Saltsteinsavleserene	fikk	noe	
oppgradering	før	2016-sesongen,	men	begynner	å	bli	nokså	gamle.	Det	må	
vurderes	om	nytteverdien	står	i	forhold	til	arbeidet	og	prisen.	
	
Dugnadsarbeid	
	
Tormod	Amrud	gjorde	sent	2017	ferdig	arbeidet	med	å	bytte	panel	og	vinduer	på	
Samtjønnsbua.	Det	ble	fortsatt	med	arbeidet	i	støa	i	Tromsbua,	satt	på	toppbord	
rundt	parkeringa	og	reparert	fangarmen	langs	Samtjønnsveien.	Gjerdet	i	støa	i	
Samtjønna	ble	hekta	opp	igjen,	men	trenger	mer	arbeid.	
	
Arbeidsplan	2017	
	

• Bytte	søre	vindu	i	Tromsbua	
• Bytte	masse	og	renske	kanter	i	bingen	før	og	bingene	etter	vektbua	
• Renske	gamle	gjengrodde	grøfter	i	storstøa	
• Flytte	støa	i	Måsåbua	noen	meter	mot	veien	og	sette	opp	ledegjerde	
• Beise	Samtjønnsbua,	male	vinduer	og	beise	panel	på	søre	veggen	på	nye	

Samtjønnsbua,	og	reparere	gjerdet	mot	støa	
	

	
	
	

	

	
Viktige	ting	å	huske!	

	
*	Husk	å	sende	sms	til	Hege	om	sleppte	dyr	samme	dag	

	
*	Husk	å	skrive	i	tilsynsboka	eller	sende	sms	til	Hege	

	
Hege	/917	96	219	
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